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I. félév

Egy rendkívüli félévet tudhatunk magunk mögött. A koronavírus járvány miatti

óvintézkedések alapjaiban határozták meg tervezésünket. Igyekeztünk a cselekvési ütemterv

készítésénél teljes mértékben szem előtt tartva a covid teremtette világot. Az alapvető

szabályokat betartva igazítottuk programjainkat az elvárásokhoz. Sokan, sokfélék vagyunk és

több tervezett programunk is meghiúsult szülői félelmek miatt. Gondolok a szabadban

elképzelt biciklitúrára ahol a távolság is betartható, de megemlíthetem a szintén szabadban

tervezett bolhapiacot is, ahol szintén ügyeltünk volna a megfelelő távolság betartatására.

Vannak közöttünk, akik félve élik életüket a kialakult pandémia miatt. S mivel egy közösség

vagyunk, 1-1 szülő alaptalan vagy valós félelme teljesen ellehetetleníti munkánkat.

Természetesen az ő aggodalmukat figyelembe véve lemondtuk a tervezett eseményeket.

Rugalmasan alkalmazkodunk a helyzethez, várunk, kivárunk. Semmi különös akciót nem

tervezünk, figyeljük a híreket, várjuk az enyhítéseket.

Más szemszögből nézve bolygónk igazán most fellélegezhet, hiszen jóval kevesebb a

kocsiforgalom, az utazás, szórakozás. Az emberek tudatosabban vásárolnak, jobban

takarékoskodnak. A csökkenő forgalom miatt jelentősen javul a légkör szennyezettségének

emissziója. Összességében nézve ez hatásos megoldás bolygónkra tekintve.

Az öko faliújságot a félév során elkészítettük, beszélgettünk technika órákon különböző

problémákról. A versenyfelhívást is kihirdettünk, ahol a túlzott műanyagfelhasználást

céloztuk meg. „ Pet-palack” új élete elnevezéssel hirdettük meg, ahol kreatív alkotásokat

vártunk. Újrahasznosítás gyanánt osztályoktól egy-egy nagy méretű textilképet is kértünk. Itt

szintén nehézségekbe ütköztünk, hiszen a díjazáshoz pénz kell. Mivel bálakat sem lehetett

tartani, az SZMK –nak is elfogytak a tartalékai és máshol is üresek a kasszák. Ezért tolódott,

húzódott a díjak kiosztása, valamire vártunk, hátha mégis jön valahonnan pénz. Végül

felajánlásokkal, lényeges csúszással, megtörtént a díjak kiosztása. A tanulók nagyon örültek,

sok szép kreatív munka született.

Reménykedünk, hogy a második félév már egy aktívabb, élénkebb, élménydúsabb időszak

lesz mindenki számára. Minden helyzetből a legjobbat kell kihozni. Ez egy visszavonulós,

elcsendesülős időszak. Arra megtanít mindenkit, hogy amit egyértelműnek vettünk, nem az.

Lehet a gyerekek is jobban értékelnek egy-egy eseményt ennyi megszorítás után.



Előfordulhat, hogy az ember átesik a ló túloldalára és program, program hátán sem a

legkifizetődőbb megoldás. A gyerekeknek le sem tud ülepedni, élménnyé raktározódni 1-1

esemény, már jön a következő és egy idő után immunisak lesznek mindenre. Az

értékrendszer visszaállítására ez az időszak sem hiábavaló véleményem szerint.

Öko tevékenység II. félév

A második félévben egy hagyományörző hetet tartott az ÖKO munkacsoport. Egy egész

héten át lehetett hozni különféle retro játékokat. Nagyon jó volt látni, hogy egymást

tanítgatták a különféle tevékenységekre. Minden várakozásunkat felülmúlta a hét sikeressége,

még a nagyobb korosztály is nagyon aktív volt . Első gondolatunk az volt, hogy a legaktívabb

osztályokat egy kis jutalomban részesítjük, de nem lehetett különbséget tenni. Végül minden

osztály kapott egy kis apróságot. Utána áttértünk digitális oktatásra, tehát az öko munka is

szünetelt. 1 hónapra tértünk vissza a jelenléti tanulásra, ahol véleményem szerint a fő cél,

hogy a szétesett gyerekeket, osztályokat összeszedjük, rendszert vigyünk az életükben.

Szerintem itt ebben a rövid intervallumban, nem hiányzott már semmi plusz, tanulás elterelő

dolog. Kollegáim az online oktatás miatti elmaradásokat igyekeztek minden erejükkel

orvosolni. Nem is gondoltam semmiféle olyan programot tervezni ebben a rövid időben, ami

még jobban felforgatja az amúgy is felfordult osztályokat, tanulókat. Jelen életünkben az

értékek áthelyeződtek, minimalizálódtak a programok. Mivel elődleges célja az intézménynek

az oktatás, itt most annak minőségére törekedtünk a legjobban. Igaz a mondás, hogy a remény

hal meg utoljára, ezért bízunk, hogy a jövőben már jobban tudjuk színesíteni nebulóink

hétköznapjait és több öko dolog lesz a következő tanévben.


